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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi (nr 15)
5 maja 2020 r.
Komisja Rolnictwa i Rozwoju Wsi, obradująca pod przewodnictwem posła 
Roberta Telusa (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o kołach gospodyń wiejskich (druki nr 336 i 352).

W posiedzeniu udział wzięli: Anna Gembicka sekretarz stanu w Ministerstwie Funduszy i Polityki 
Regionalnej wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Ewa Karpińska-Brzost i Ewa Orłowska 
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Jarosław Lichocki i Wojciech Paluch – 
legislatorzy z Biura Legislacyjnego.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Otwieram posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Witam państwa posłów. Witam 
panią minister Annę Gembicką z Ministerstwa Funduszy i Polityki Regionalnej oraz 
wszystkich pozostałych gości.
Na wstępie przejdziemy do sprawdzenia kworum Komisji. Proszę wszystkich państwa 

posłów o naciśnięcie przycisków na pulpitach. Rozpoczynamy głosowanie – sprawdzenie 
kworum. Chwila, tak, proszę się zarejestrować. Tak, oczywiście, poczekamy na panią 
poseł.
Zwracam się do posłów, którzy dołączyli do nas w tym momencie. Jeszcze raz chcę 

powiedzieć, że w tym momencie sprawdzamy kworum. Bardzo proszę wszystkich posłów, 
którzy uczestniczą w naszym spotkaniu zdalnie, żeby w tym momencie nacisnęli przy-
cisk, abyśmy mogli sprawdzić kworum.
Czy  pani  poseł  już  się  zarejestrowała?  Dobrze,  to czekam. Może  trzeba  pomóc?                  

Czy już mogę zakończyć sprawdzanie, czy jeszcze mamy czekać? Jak sytuacja wygląda 
u pani poseł?
Drodzy państwo – zarówno na sali, jak i uczestniczący zdalnie w posiedzeniu – jesz-

cze dosłownie parę sekund, bo poseł Dolata ma problem z zalogowaniem, a również sły-
szymy, że poseł Ajchler chciałby nam się pokazać, a nie może. Tak że próbujemy jeszcze 
przez chwilę. Może się uda panu posłowi zalogować. Kończymy. Bardzo dziękuję.
Kończymy głosowanie. Proszę o podanie wyników – czy mamy kworum? Głosowało 

26 posłów, a zatem stwierdzam kworum.
Porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia został państwu dostarczony i obejmuje 

rozpatrzenie  poprawek  zgłoszonych w czasie  drugiego  czytania  do projektu  ustawy 
o zmianie ustawy o kołach gospodyń wiejskich; są to druki nr 336 i 352. Czy są uwagi 
do porządku obrad? Uwag nie słyszę. Porządek dzienny uważam za przyjęty.
Podczas  rozpatrzenia na posiedzeniu  plenarnym Sejmu w dniu  dzisiejszym  spra-

wozdania Komisji o projekcie ustawy o zmianie ustawy o kołach gospodyń wiejskich                  
(druki nr 336 i 352) kluby zgłosiły poprawki. Klub poselski Lewicy zgłosił dwie poprawki 
dotyczące art. 1 ustawy. Poprawkę nr 1 należy głosować łącznie z poprawką nr 2.
Czy przedstawiciel wnioskodawców chciałby uzasadnić poprawkę? Czy mamy przed-

stawiciela wnioskodawców? Nie. Poprawkę znamy, bo to jest ta sama poprawka, która 
była zgłoszona na wcześniejszym posiedzeniu naszej Komisji.
Pan mecenas, bardzo proszę.

Legislator Jarosław Lichocki:
Poprawka PSL nie była awizowana na posiedzeniu.



4                    s.s.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji rolnictwa i rozwoju wsi (nr 15)

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Ale my w tej chwili omawiamy poprawkę SLD.

Legislator Jarosław Lichocki:
Ale pierwsza w kolejności jest w zestawieniu poprawka PSL.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
A czy to ma znaczenie? Bo ja zacząłem od poprawki SLD.

Legislator Jarosław Lichocki:
Tak, dlatego że ta poprawka dotyczy jednostki redakcyjnej poprzedzającej te, których 
dotyczą poprawki Lewicy.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
OK, idziemy do poprawki Klubu Parlamentarnego Koalicja Polska – PSL – Kukiz15. 
Klub zgłosił  jedną poprawkę. Czy przedstawiciel wnioskodawców chciałby uzasadnić 
poprawkę?

Głos z sali:
A nie było dyskusji?

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Jeżeli  chodzi  o poprawkę  PSL,  to była  zgłoszona  po raz  pierwszy  i nie  było  dysku-
sji, a więc nie bardzo wiemy, o co chodzi w poprawce. Próbowaliśmy się wczytać i tak 
naprawdę poprawka nie dotyczy tego,  jak myślę, czego wnioskodawcy chcieliby, żeby 
dotyczyła. Może pani minister powie, o co chodzi w tej kwestii…

Głos z sali:
Wnioskodawcy niech powiedzą.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
To znaczy pani minister odpowie na temat zgłoszonej poprawki. Inaczej. Proszę o sta-
nowisko rządu do zgłoszonej poprawki. Szkoda, że nie ma wnioskodawców, bo jednak 
to jest traktowanie trochę niepoważne, gdy składa się poprawkę, a nie ma posłów wnio-
skodawców i nie ma kto przedstawić poprawki. Myślę, że to jest niepoważne.
Ale bardzo proszę – pani minister.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Funduszy i Polityki Regionalnej Anna Gembicka:
Jeśli chodzi o nasze stanowisko – to jesteśmy przeciwko. Myślę, że jest tak, jak pan prze-
wodniczący powiedział – wnioskodawcy chyba nie do końca o to chodziło, aczkolwiek nie 
mnie dociekać, jaka była intencja. Zgłoszona poprawka nie dotyczy pomocy finansowej, 
o której mówimy, tych 40 mln zł. Poprawka dotyczy dotacji celowych, a to jest coś cał-
kiem innego niż wspomniane 40 mln zł i dotyczy art. 35a.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Dziękuję bardzo.
Proszę bardzo, pan mecenas.

Legislator Jarosław Lichocki:
Mamy  dużo  uwag  do tej  poprawki.  Też  żałujemy,  że nie ma wnioskodawcy,  bowiem 
w naszej ocenie  tak sformułowana poprawka właściwie nie ma związku z projektem 
ustawy, który  jest przedmiotem obrad. Pragnę zwrócić uwagę, że ten związek powi-
nien zostać wykazany z projektem ustawy nowelizującej, a nie ustawy nowelizowanej, 
nie z ustawą matką. Do tego dochodzą  inne uwagi o charakterze redakcyjno-legisla-
cyjnym. Proszę zwrócić uwagę, że chociażby przepisy o dotacjach odsyła się do art. 2 
ust. 3 ustawy matki – w tej jednostce redakcyjnej nie ma mowy o przepisach o dotacjach 
ani o żadnych dotacjach. Pomijam już zupełnie drobne rzeczy. Natomiast ta poprawka 
została i wadliwie skonstruowana, i są wątpliwości konstytucyjne co do braku związku 
z przedłożeniem. Dziękuję uprzejmie.
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Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Dziękuję panu mecenasowi. Dlatego chciałem tę poprawkę procedować później, bo myśla-
łem, że pani poseł, która była wnioskodawcą, pokaże się na posiedzeniu i wytłumaczy 
nam, co miała na myśli. Ale już wiemy, że jest to poprawka niezgodna. To znaczy nie jest 
to do końca poważne, tak jak powiedziałem, że klub składa poprawkę i nie ma wniosko-
dawców, żeby ją uzasadnić. Nie jest to poważne traktowanie Komisji i nas wszystkich.
Dlatego, drodzy państwo, przechodzimy do głosowania.
Jeszcze pan poseł Dolata chce zabrać głos przed głosowaniem.
Wcześniej chciałbym poinformować wszystkich posłów, którzy uczestniczą w posie-

dzeniu zdalnie, że logujemy się – bo mam taki sygnał, że nie wszyscy o tym wiedzą – 
na poranny link. Ten link, który przyszedł na pocztę sejmową, ale ten poranny. Na ten, 
który rozesłała Komisja Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Logujemy się również kodem poran-
nym, a nie tym, który był wysłany później na Sejm – tylko tym porannym. Przekazuję 
to wszystkim, którzy nas słuchają.
Proszę bardzo, pan poseł Zbyszek Dolata. Bardzo proszę o szybką wypowiedź.

Poseł Zbigniew Dolata (PiS):
Dziękuję bardzo, panie przewodniczący. Myślę, że skoro jest na sali mój imiennik, pan 
poseł  Ziejewski,  to może  on wytłumaczy nam,  bo być może  jest  to dobra  poprawka, 
a my akurat nie potrafimy tego dobra dostrzec. A więc może pan poseł Ziejewski nam 
wytłumaczy, jaka była intencja klubu.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Panie pośle, ja poprowadzę obrady Komisji. Nie ma pani, która była przedstawicielem 
wnioskodawców, pani poseł...

Poseł Zbigniew Ziejewski (PSL-Kukiz15):
To miała być złośliwość, drogi imienniku?

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Tak…

Poseł Zbigniew Ziejewski (PSL-Kukiz15):
Co to miało być?

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Dlatego, drodzy państwo, przechodzimy do głosowania.

Poseł Zbigniew Ziejewski (PSL-Kukiz15):
To chyba jakaś taka…

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Kto z państwa jest za przyjęciem zgłoszonej poprawki? Proszę o naciśnięcie...

Poseł Zbigniew Ziejewski (PSL-Kukiz15):
Nie wiem. Nie rozumiem postawy kolegi.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Drodzy państwo, koledzy posłowie. Bardzo proszę.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki? Proszę o podniesienie ręki i naciśnię-

cie przycisku. Ze względu na to, że jest to poprawka PSL – to zielonego przycisku. Kto 
z państwa jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Czekamy na wyniki.
Już zakończyłem głosowanie, ale widzę, że pani patrzy. Kończymy głosowanie.
Mamy podane wyniki. Głosowało 30 posłów. Za było tylko 4, przeciw 18, wstrzymało 

się 8.
Stwierdzam, że Komisja negatywnie zarekomendowała poprawkę.
Klub poselski Lewicy zgłosił dwie poprawki dotyczące art. 1 ustawy. Poprawkę nr 1 

należy głosować łącznie z poprawką nr 2. Czy przedstawiciel wnioskodawców chciałby 
uzasadnić poprawkę? Proszę bardzo, drodzy państwo – drugi raz ta sama sytuacja?

Poseł Zbigniew Dolata (PiS):
Ale jest pani poseł.
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Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Nie, pani poseł nie jest oddelegowana, żeby rekomendować poprawkę.
Drodzy państwo. Nie, nie będę komentował.
Czy możemy usłyszeć stanowisko rządu do zgłoszonej poprawki?

Poseł Zbigniew Dolata (PiS):
Ale pani poseł chciała...

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Tak? Tak, ale to też nie jest jego poprawka.
Dobrze. Stanowisko rządu.

Sekretarz stanu w MFiPR Anna Gembicka:
Jeśli chodzi o nasze stanowisko, to jesteśmy przeciwko.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Dziękuję bardzo.
Biuro Legislacyjne.

Legislator Jarosław Lichocki:
Zgodnie z tym, co pan przewodniczący powiedział, poprawkę nr 2 należy głosować łącz-
nie z poprawką nr 3. Analogicznie jak to miało miejsce na posiedzeniu Komisji.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Dziękuję bardzo. Głosujemy. Kto z państwa jest za poparciem poprawki? Proszę o pod-
niesienie ręki i naciśnięcie guzika albo przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?
W tej chwili jest przerwa, bo jest kilka czy kilkanaście sekund opóźnienia. Dlatego 

musimy poczekać, żeby zagłosowali wszyscy posłowie, którzy oddają głos zdalnie.
Kończymy głosowanie. Proszę o podanie wyników.
Głosowało 30 posłów. Za 11, przeciw 19.
Stwierdzam, że Komisja negatywnie zarekomendowała poprawki zgłoszone przez 

klub Lewicy.
Prosimy  o wybór  sprawozdawcy.  Pan  poseł  Dolata  chciałby  zgłosić  kandydata.                    

Czy pan poseł Dolata chciałby zgłosić sprawozdawcę?

Poseł Zbigniew Dolata (PiS):
Panie przewodniczący, pozwolę sobie zgłosić na sprawozdawcę właśnie pana przewod-
niczącego.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Wyrażam zgodę.
Czy są inne kandydatury? Nie ma. Stwierdzam, że Komisja wybrała posła sprawoz-

dawcę. Dziękuję za zaufanie. Naprawdę przedstawię sprawę solidnie, tak jak było, rów-
nież z uzasadnieniem poprawek, które były zgłoszone na posiedzeniu Komisji.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia. Dziękuję za uwagę. Protokół 

dzisiejszego posiedzenia będzie wyłożony do przejrzenia w sekretariacie Komisji w Kan-
celarii Sejmu. Zamykam posiedzenie Komisji i dziękuję bardzo państwu posłom. Dzię-
kuję pani minister i gościom. Dziękuję również bardzo serdecznie wszystkim posłom, 
którzy łączyli się z nami zdalnie. Dziękuję bardzo.


